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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Drágább a zöldség, mint a hús?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A KSH oldalán megjelent Mezőgazdasági termelői és ráfordítási árak, 2019. I–III. negyedév 
kiadvány érdekes információkkal látott el minket:

„A gyümölcsök ára 2019 I–III. negyedévében 4,5%-kal emelkedett az előző év azonos időszakához 
viszonyítva. Szeptemberben az alma árindexe már 42%-os növekedést mutatott, de az év eleji 
alacsony ár-indexet még nem tudta kompenzálni.

2019. I–III. negyedévben a zöldségfélék ára 17%-kal emelkedett, de szeptemberben idén először 
árcsökkenést mértünk. Év eleje óta a vörös-hagyma másfélszeresére drágult, a paradicsom pedig 
16%-os árnövekedést mutatott. A vágósertés ára szeptemberben 30%-kal nőtt Az élő állatok ára 
7,6%-kal nőtt az év első kilenc hónapjában, ami a sertésár 16%-os drágulásának következménye. A 
vágósertés árnövekedése szeptemberben már 30% volt, felvásárlási ára ekkor elérte a 
legmagasabb, 492 forint/kg-ot.”

A g.7 portál által július végén mért árváltozások mért átlaga egyébként 5,7 százalék volt, ami 
csaknem kétszerese az inflációnak. Ha a szélsőségeket kizáró medián értékét nézzük, az csupán 3,6 
százalékot mutat, de még ez is reáldrágulást jelez a 2,9 százalékos hivatalos inflációs adathoz 
képest. (A KSH forgalommal súlyozott zöldséginflációs mutatója ennél is magasabb, 14,4 százalék 
volt júliusban.) Megnézve „A húsleves legdrágább hozzávalója a zöldség lett, és ennek szokatlan 
oka van” cikket sajnos több az olyan napi fogyasztási termék, amelynek az ára átlag felett 
növekedett.

Kérdezem Önt:

1. Az árak növekedésének valóban a csökkenő hazai termőterület az egyik oka? 



2. Azért is nőhet a termékek ára, mert a kieső hazai termést értelemszerűen az import áru veszi át, 
ám ennek árszintje (a kivételektől eltekintve) általában magasabb? 

3. A drágulás oka valójában a piac fehéredése lehet? 

Budapest, 2019. december 5.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

1


